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Summary :
This research, entitled “the teaching of the Arabic grammar to the fourth year

elementary pupils”, aims to reveal the reality of teaching grammar subjects within the
new educational system. We have underlined some concepts in the educational
process. Then we shed light on the most important methods of teaching Arabic
grammar with the diagnosis of the causes of weakness of pupils and how to treat them
(solution). The last part of the study which is a field study (practical par) aimed at
describing the process of teaching grammatical rules, objectives and content, while
monitoring the difficulties and the obstacles that hinder the lesson progress.

Key words: grammar, education, grammar rules, Algerian school.

Résumé:

Cette recherche, intitulée "L'enseignement de la grammaire arabe aux éleves de
quatrieme année primaire"”, vise a révéler la réalité de I'enseignement des matieres
relatives a la grammaire dans le nouveau systéeme éducatif. Nous avons souligné
certains concepts dans le processus éducatif. Nous avons ensuite mis en lumiere les
méthodes les plus importantes d’enseignement de la grammaire arabe avec le
diagnostic des causes de la faiblesse des éléves et de la maniére de les traiter
(solution). La derniere partie de 1’é¢tude est une ¢étude de terrain (pratique) visant a
décrire le processus d’enseignement des régles grammaticales, des objectifs et du
contenu, tout en surveillant les difficultés et les obstacles qui entravent la progression
de la legon.

Mots-clés: grammaire, éducation, regles de grammaire, école algérienne.



